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Redactioneel

Lieve leden,

Het is lente! Het seizoen dat in het teken 
staat van vruchtbaarheid en voedsel-
producti e. De krokussen staan volop in 
bloei, de dagen worden langer, de zon 
komt steeds vaker om de hoek kijken 
en de schapenstal op de tolakker raakt 
voller en voller. Op de voorpagina zie je 
een grutt o: de nati onale vogelsoort van 
Nederland. Na zijn overwintering in het 
zonnige West-Afrika trekt de grutt o rond 
begin maart weer terug naar ons koude 
kikkerlandje, waar hij broedt in weide-
gebieden en in uiterwaarden. Ze zijn er 
maar druk mee!

Ook de redacti ecommissie heeft  niet 
sti lgezeten. De tweede koeielett ers is 
een feit en wij hebben onze uiterste best 
gedaan om weer een mooie versie van het 
verenigingsblad voor jullie te verzorgen. 
Deze koeielett ers staat natuurlijk weer 
bomvol met leuke verslagen, interes-
sante collumns en natuurlijk de meest 
prachti ge en charmante foto’s.

Op bladzijde 26 neemt de vice-voor-
zitt er ons mee op avontuur in de keuken 
en deelt zijn favoriete recepten met 
jullie. In Boerenbloed vertelt eerstejaars 
Bent Vlierman over zijn achtergrond 
als boerenjongen. In het onderonsje 
met universitair docent Mieke Matt hijs 
vragen wij deze pluimveeliefh ebber het 
hemd van het lijf. Ook wordt er uitgebreid 
verslag gedaan van de binnenlandex-
cursie naar het oh zo mooie Grunn. Ben 
je benieuwd wat voor veefokkerswijs-
heden er nu weer zijn uitgesproken in en 
rondom de veefokkerskamer? Blader dan 
snel naar pagina 38. Wie weet sta je er 
zelf wel tussen?

Wij wensen jullie veel leesplezier!

Groetjes, de Redacti ecommissie



6

Voorzitterswoord

De winter is weer voorbij en helaas 
hebben we niet de strenge winter 
gehad waarop ik zo had gehoopt. 
Op de Binnenlandexcursie hebben 
we toch mogen genieten van een 
aardig staaltje Groningse kou, maar 
genoeg voor een Elfstedentocht was 
het niet! Je zou denken dat alle voor-
bereidingen op een strenge winter 
voor niks geweest zijn, niets is echter 
minder waar! Alle glühwein, ti jd in 
de kamer en zelfs alle ti jd die je in je 
Veefokkersvest hebt doorgebracht 
heeft  je vast en zeker veel gezelligheid 
gebracht! 

Nu de zomer steeds dichterbij komt 
zijn het zijn hele andere dingen 
waar men zich druk om maakt, het 
verkrijgen van een prachti ge ‘beach-
body’ is voor enkele personen erg 
belangrijk, terwijl anderen zich juist 
meer om het uiterlijk van hun tuin 
bekommeren en alle viooltjes op 
kleur rangschikken. Voor ons als vete-
rinairen is dit echter het begin van een 
heuse babyboom, de veearts rent van 
de ene verlossing naar de andere en 
pakt tussendoor ook nog een keizer-
snede mee. Het is een drukte van 
jewelste! De dagen worden langer en 
de veterinaire agenda voller. Iedere 
vereniging heeft  wel wat te doen! Ook 
bij de Veefokkers zijn er weer fl ink 
wat mogelijkheden om de kennis te 

verbreden, dus begeef je met haas-
ti ge spoed naar het Veefokkersbord 
en schrijf je in voor de acti viteiten die 
jou leuk lijken! Mocht je dat gedaan 
hebben dan kan je rusti g gaan zitt en 
en in deze Koeielett ers de verslagen 
en de foto’s van de acti viteiten van 
de afgelopen ti jd bestuderen. Dit 
boekwerkje is dé mogelijkheid om 
onder het genot van een kopje koffi  e 
nogmaals te genieten van de mooie 
acti viteiten die hebben plaatsge-
vonden de afgelopen ti jd of om spijt 
te krijgen van het feit dat je niet overal 
bij was. Laat ik het zo z eggen: van je 
fouten leer je, het levert je alleen 
maar weer een stukje ervaring op! 

Met VEEterinaire groet, 
Sanne de Vries
h.t. Voorzitt er
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Dierennieuws

Koeien

Onze geliefde Mohna Rosanna heeft  
de Tolakker verlaten, verderop in deze 
Koeielett ers zijn de mooie verhalen 
van een aantal e.t. Voorzitt ers te lezen, 
waarin zij vertellen over de mooie ti jd 
die zij hebben gehad met haar in hun 
bestuursjaar. Ik zal daarom niet verder 
op de geschiedenis ingaan, maar juist 
uitweiden over de toekomst. Mohna’s 
Leentje heeft  namelijk op 18 maart 
om 14.42 een mooi sti erkalf ter wereld 
gebracht! We hebben hem Hendrikus 
Wilhelmus Ott o Bernard genoemd, roep-
naam Hendrik, maar hij wordt ook wel 
Hendrikus WOB genoemd. De geboorte 
van een sti erkalf betekent dat we niet 
dichterbij ons fokdoel gekomen zijn, 
maar gelukkig maken moeder en kind het 
goed! Leentje zal het komende jaar melk 
gaan produceren voor de Tolakker, dan 
kunnen we volgend jaar weer duimen 
voor een vaarskalf. De poll was in ieder 
geval razend spannend en is wekenlang 
het gesprek van de dag geweest in de 
kamer. Er werd veel gespeculeerd over 
de uitkomst en uiteindelijk is Bas van der 
Heijden ervandoor gegaan met de goed-
gevulde pot. 

Schapen

Lana, Diva en Dora zijn keurig ontdaan van 
de wol ti jdens een van de scheersessies 
waarbij een groep Veefokkers geholpen 

hebben. Hoog op de poten steken ze met 
de kop boven de rest van de schapen 
uit! Ander goed nieuws is dat Diva een 
ooilam ter wereld heeft  gebracht! We 
hebben haar Heidi Rosamunde genoemd, 
een stati ge naam met veel betekenis! 
Heidi betekent namelijk ‘vriendelijk’ en 
Rosamunde ‘roemrijke beschermster’, dit 
sluit uitstekend aan bij de raskenmerken 
van de Zwartbles. Zwartblessen staan 
namelijk bekend om hun vriendelijkheid 
en gemak om tam te maken en boven-
dien zijn het uitmuntende moederdieren, 
die hun lammeren erg goed beschermen.

Varkens

Het fokken van een Bonte Bentheimer 
zou het volgende fokdoel worden, nu het 
fokken van een 87,5% zuivere Piétrain 
hadden. Er is fl ink wat afgemaild en 
gebeld, maar helaas was er geen Bonte 
Bentheimersperma meer beschikbaar 
bij de verschillende KI-organisati es in 
Nederland en Duitsland. We hebben 
zelfs nog gekeken of het mogelijk was om 
een Bonte Bentheimer te fokken door de 
oorspronkelijke kruising toe te passen, 
maar ook hier was er van een van de 
rassen geen sperma meer beschikbaar. 
We zullen daarom nu verdergaan met het 
fokken van een zuivere Piétrain, waarbij 
er nog twee generati es met Piétrain 
gedekt moeten worden. 
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RVB Oosterwolde

 Dinsdagavond 23 februari mochten 
we op bezoek bij de familie van ’t 
Hof in Oosterwolde. Hun bedrijf 
staat ook wel bekend onder de naam 
Stouwdamshof, waarbij Stouwdam 
voor de meisjesnaam van de boerin 
staat, en van ’t Hof de naam van de 
boer is (in de juiste volgorde dus;)). 
Iets over zevenen kwamen we aan en 
werden we warm onthaald met koffi  e 
en huisgebakken koek. Terwijl de boer 
de koeien vastzett e konden we alle 
prijzen aan de muur en in de kasten 
bewonderen, want dat waren er heel 
wat! Later werd ons verteld dat van al 
die prijzen de grootste trots van het 
bedrijf toch wel Jacoba 8 was, die in 
2002 algemeen kampioen roodbont 
werd ti jdens de NRM. Van deze koe 
pronkt dan ook een prachti g schilderij 
aan de muur. 

Eerst werd ons uiteraard iets over de 
boerderij verteld. Niet alleen worden 
er zo’n 65 koeien gemolken, daarnaast 

fokt de familie de op het bedrijf 
geboren sti eren, welke ze later weer 
met succes verkopen. Een voorbeeld 
hiervan is de sti er Lucky Leo. Ook gaat 
de familie regelmati g met de koeien 
naar keuringen, en aan de prijzen te 
zien met succes.

Toen de koffi  e op was begaven we ons 
naar de stal, waar de koeien er al hele-
maal klaar voor stonden. Voor ons was 
het na het eerstejaars rundveebeoor-
delen de eerste keer, dus hele bijzon-
dere prestati es hebben we helaas 
niet geleverd. Gelukkig waren er ook 
mensen bij die het wel goed konden, 
en aan hen was de eer om nog een 
keer vijf koeien op volgorde te zett en 
en dit mondeling toe te lichten. 

De avond werd nog gezellig afgesloten 
met een  biertje en we hebben nog wat 
nagepraat. Toen was het alweer ti jd 
om terug te gaan naar Utrecht, waar 
de één iets sneller wist te komen dan 
de ander. Het was een gezellige avond 
en we hopen dit nog een keertje te 
gaan doen om nog eens hard te gaan 
werken aan onze rundveebeoorde-
lingscapaciteiten. Rest ons enkel nog 
de familie van ’t Hof en de inspecteur 
te bedanken voor de mooie avond!

Mathilde, Fleur (2x), Ciska, Joline, 
Maaike 
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Veterinair kampioenschap 
rundvee beoordelen

Dinsdag 8 maart was er weer het 
veterinaire kampioenschap. Met de 
RVB-commissie als oudste commissie 
van de V.V.F.C. is het natuurlijk wel 
een eer wanneer je naam op de beker 
staat en je naar de LSCV mag. Op de 
avond zelf was er een selecte groep 
beoordelaars aanwezig die niet nieuw 
zijn in het vak. De avond begon met 
een zevental koeien waarbij er twee 
beoordeeld werden op onderbalk 
en vijf op bovenbalk. Iedereen ging 
natuurlijk uiterst serieus te werk en 
zo werden we opgesplitst om in twee 
groepen de koeien te beoordelen, 
waarbij ik begon bij de twee koeien op 
onderbalk. Na al een lange ti jd geen 
vee meer te hebben beoordeeld ging 
het wel wat stroef en moest ik soms 
even denken waar ik per onderdeel 
ook alweer goed op moest lett en. 
Dat terzijde gelaten ging het naar 
mijn idee best goed, totdat ik de 
overige vijf koeien moest neerzett en 
op bovenbalk. Er wordt hier gelet op 
frame, type, uier, beenwerk en het 
algemeen voorkomen van het beestje. 
Hierbij ben ik toch fl ink op mijn plaat 
gegaan en wist ik er ti jdens het beoor-
delen weinig van te maken. Met alle 
gevolgen van dien, want het monde-
ling ging aan mijn neus voorbij. 

Bij het mondeling moet je 
een betoog houden waarom 
jij een koe, die je op boven-
balk beoordeeld hebt, boven 
een andere koe hebt gezet 
en dit allemaal zonder de 
veehouder te beledigen. 

De uiteindelijke winnaar die uit de bus 
kwam, met een zeer sterk mondeling, 
was Fokke Sikkema. Die tevens ook 
het algemeen klassement won. Als 
laatste nog: succes voor degenen die 
ons mogen vertegenwoordigen op de 
LSCV!

Nick Linschoten
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Na het grote succes van de vorige “Dick 
vertelt”, waren er weer voldoende 
aanmeldingen voor de editi e “Dick en 
Ruurd vertellen”. 

Vanwege het prakti sche deel, was dit 
keer de kliniek van Landbouwhuisdieren 
het toneel. In een practi cumzaaltje 
werden de ins en outs doorgenomen 
van het koeien verlossen in de prakti jk. 
Dan kom je nog wel eens een slag in de 
baarmoeder tegen. De ti ps en tricks uit 
de prakti jk werden doorgegeven op de 
volgende generati e. 

In plaats van het schommelen 
van het kalf, om vervolgens met 
een zwaai het kalf over te kop 
terug te draaien, kan je beter je 
arm als hefb oom gebruiken en 
afzett en tegen het bekken van 
de koe. 

Dat vergt minder energie en is vaak al 
voldoende om de slag er uit te draaien. 
Mocht dat toch niet tot succes leiden, 
dan kan er nog voor worden gekozen om 
de koe neer te leggen en over de rug te 
draaien. Op deze manier word het kalf 
“ingehaald” door de koe en is de slag er 
ook uit. Een handig hulpmiddel kan in de 
prakti jk ook de GYN-sti ck zijn. 

Na een zware verlossing kan een kalf nog 
wel eens verzuurd zijn, dit kwam vervol-
gens aan bod ti jdens het bespreken van 

de diverse infuus therapieën. Hier was 
ook weer plaats voor verhalen en erva-
ringen uit de prakti jk. 

Waarom wordt er gekozen voor een 
hypertoon infuus, in combinati e met 
voldoende drinkwater, of juist een 
isotoon/hypotoon infuus. Welke voor- en 
nadelen zijn er bij de diverse infusen en 
welke bestanddelen wil je graag in het 
infuus in de diverse situati es. 

De volgende dag bleek deze avond ook 
ti jdens de reguliere lessen van waarde 
en konden er kriti sche vragen worden 
gesteld aan de docent.

Kortom, een leerzame en interacti eve 
avond met meerwaarde voor de toekom-
sti g veterinair.

Stefan Leinenga

Dick en Ruurd vertellen
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Hallo Veefokkers!

Ik ben Bent Vlierman, 18 jaar en 
boerenzoon. Ik zit in het eerste jaar 
van deze geweldige studie en ik kom 
uit Geesteren, een dorpje in het 
mooie Twente. 

Op het moment bestaat ons bedrijf uit 
90 melkkoeien, bijbehorend jongvee 
en een Sint Bernard genaamd Rex. 
Vroeger hadden we ook nog twee 
stallen met vleesvarkens, maar de 
varkens zijn al een ti jdje weg. Eén 
varkensstal is gesloopt en de andere 
dient nu als kalverstal. 

Onze boerderij is een echt familiebe-
drijf. Hij is overgedragen van generati e 
tot generati e. Mijn vader werkt op de 
boerderij. Mijn moeder heeft  naast 
het bedrijf nog een andere baan en 
doet voornamelijk de administrati e. 
Mijn zusje gaat nog naar de middel-
bare school. 

Al van jongs af aan was ik 
bezig met dieren. Van cavia’s 
tot Belgische blauwe sti eren, 
ik vond alles geweldig. 

Ook de koeien naar binnen doen 
vonden mijn zusje en ik één van de 
leukste taken, omdat je dan alti jd op 

Boerenbloed
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de quad mocht rijden. Hier en daar zijn 
ook wel de nodige ongelukjes gebeurd 
met dit gevaar op wielen. 

Ik herinner me nog dat ik een keer 
met mijn buurjongen twee duiven heb 
gevangen met een visnet, die we vervol-
gens een ti jdje hebben verzorgd. Met wat 
kuilvoer en een bakje water kom je met 
zo’n duif toch een heel eind. 

Mijn veterinaire interesse komt dus 
ook voort uit het melkveebedrijf. Als 
de dierenarts er was, dan was de hele 
dag voor mij één groot feest. Volgens 
mij was ik een jaar of acht toen ik 
bedacht dat ik veearts wilde worden 
en dit is nooit veranderd. De interesse 

om het bedrijf over te nemen is er 
zeker van mijn kant, maar we weten 
natuurlijk nooit wat de toekomst brengt. 

Eén van mijn mooiste herinne-
ringen is toch wel dat ik een keer 
een echte lakenvelder (Floortje) 
kreeg – mijn eigen versie van 
Leentje! 

Beide ouders zijn 100% lakenvelder en 
hebben dus ook een mooie streep, maar 
Floortje niet. Mijn vader en ik snappen 
niet hoe dit kan, dus als iemand het 
weet, hoor ik het graag! Naast deze 
lakenvelder en een verdwaalde Belgische 
blauwe hebben wij ook nog Holsteins en 
Fleckvieh. Wij kruisen onze Holsteins in 
met Fleckvieh om zo sterkere koeien te 
krijgen. 

Als je meer wilt weten of gewoon zin 
hebt in een biertje, vraag maar raak! 

‘Mooi daj d’r wes bunt en wier komm’n!’

Bent Vlierman 

Boerenbloed
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Leer ons in 2016 nog beter kennen!
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Konijnenhouderij 
Gilze

Op 28 januari hebben een aantal 
leden een bezoek gebracht aan een 
konijnenhouderij. Rond half twaalf 
vertrokken we met drie auto’s richti ng 
Gilze. Hier werden we enthousiast 
onthaald door de konijnenhouder, 
zijn vrouw, een dierenarts, een 
onderzoeker die betrokken is bij de 
konijnenhouderij uit Wageningen en 
een specialist in de konijnenvoeding 
(Victoria Mengvoeders). 

Onder het genot van een 
plaatselijke lekkernij werd 
ons uitgelegd hoe de konij-
nensector in elkaar steekt 
vanuit allerlei verschillende 
perspecti even. 

Nadat we kennis hadden opgedaan 
gingen we de stallen in. In groepjes 
kregen we een rondleiding waarbij 
we niet alleen verschillende manieren 
van het houden van konijnen te zien 
kregen, maar ook de werkingsmecha-
nismen achter een konijnenhouderij. 

De geslaagde, interessante en zeker 
erg leerzame middag werd afgesloten 
met worstenbroodjes en de gelegen-
heid tot het stellen van vragen. 

Mirthe de Wit 



Kuipersweg 9 3449 JA Woerden T. 0348-416945 F. 0348-483676
www.alfasan.nl / info@alfasan.nl

VAAK DE EERSTE KEUS    
ALTIJD EEN VERANTWOORDE KEUS

Kuipersweg 9 3449 JA Woerden T. 0348-416945 F. 0348-483676Kuipersweg 9 3449 JA Woerden T. 0348-416945 F. 0348-483676
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De BiLE

De BiLE! Deze ieder jaar terugkerende, 
relaxte binnenland excursie startt e dit 
keer met de bezichti ging van een mooi 
groot varkensbedrijf. Oorspronkelijk 
had de varkenshouder een akker-
bouwbedrijf, maar daarnaast is hij 
varkens gaan houden. Inmiddels heeft  
hij op meerdere locati es in Nederland 
en Duitsland vleesvarkens. Op het 
bedrijf hebben we zowel de varkens 
als de luchtwasinstallati e bekeken. 
Ondanks het feit dat de bedrijfsleider 
die dag vader was geworden, waren 
we van harte welkom en werden we 
door de eigenaar rondgeleid.

‘Savonds hebben we genoten van 
een stamppotbuff et waarna we een 
rondleiding kregen over het melkvee-
bedrijf van de familie van Oostrum, 
waar we ook overnachtt en in de luxe 
machineloods. Daar kregen we van 
de C’miss de opdracht onze mooiste 
outf it aan te trekken voor een avond-
vullend programma met pubquiz 
onder leiding van quizmasters Sjonnie 
en Anita.

Zaterdagochtend zijn we naar 
‘Marti nizicht’ geweest, een biologisch 
bedrijf waar de veehouder ook een 
passie had voor weidevogels. 

Naast melkkoeien en 
Limousins liepen er op zijn 
bedrijf ook pauwen en parel-
hoenen rond. 

Op een andere locati e hield zijn zoon 
het jongvee, daar hebben we ook nog 
een rondleiding gekregen. Vervolgens 
zijn we bij Koepon geweest, waar we 
eerst onder het genot van een warme 
kop koffi  e of thee in de kanti ne van 
bedrijfsleider Marcel Rijkers een 
presentati e kregen over het mana-
gement van dit grote melkveebedrijf, 
waar fokkerij hoog in het vaandel 
staat. Naast het melken van de koeien 
worden er namelijk ook veel embryo’s 
gespoeld. Na een rondleiding heeft  
Sietse Venema van Alta Geneti cs 
nog met ons gediscussieerd over het 
concept ‘Hidden Milk’.
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De laatste excursie van die dag was naar 
een geitenbedrijf. We werden rondge-
leid door de vader en zoons die samen 
de geiten houden. We kregen hierbij van 
hun toelichti ng over de manier waarop zij 
hun geiten houden.

Toen we weer ‘thuis’ aangekomen waren 
had de commissie een uitgebreide 
barbeque geregeld en konden we weer 
lekker opwarmen bij de terrasheaters 
en hitt ekanonnen. Nadat iedereen even 
had uitgebuikt vertrokken we met zijn 
allen met de bus naar Duitsland, waar 
we discotheek Fetenscheune hebben 
veroverd. 

De laatste dag begon met een goed 
ontbijt: bacon & eggs. Met onze buikjes 
weer rond pakten we onze spullen en 
stapten we weer in de auto voor de 
laatste twee excursies van het weekend. 
Ons eerste bezoek was aan de alpaca’s 
van de familie Moed, waar Margriet ons 
enthousiast vertelde hoe zij als één van 
de eersten in Nederland begonnen is met 
het houden van alpaca’s: ze heeft  via een 
vliegtuig een aantal alpaca’s laten impor-
teren vanuit Zuid-Amerika. Aangezien 
alpaca’s best waardevolle dieren zijn, 
moest er ook tegen diefstal beveiligd 
worden. Voor die reden liep er ook een 
lama rond op het bedrijf. Dit monster 
heeft  ons wel even bezig gehouden. 
Hoewel enkelen van ons een bril droegen, 

hebben wij het toch allemaal overleefd, 
wat een klein wonder genoemd mag 
worden. Het gerucht ging namelijk dat 
dit lieve diertje het nogal gemunt had op 
brillendragers. Als afsluitende acti viteit 
van dit verfrissende weekend zouden we 
met zjin allen een ‘bubble ball’-toernooi 
houden, maar na de warme ontvangst 
met hete soep bij Elise thuis had iedereen 
de kou wel gezien. We kregen daar nog 
een interessante rondleiding over het 
vleeskalverenbedrijf en keerden daarna 
via de Mc Donald’s weer terug naar 
Utrecht. 

Al met al was het een mooi weekend, 
waarvan we natuurlijk allang vergeten 
zijn dat het stervenskoud was! Bedankt 
allemaal!

Evert van de  Kieft  et al. 

De BiLE



BiLE
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Ik ging met een groepje schapen 
verlossen op De Tolakker, leuk! Toen 
ik dit thuis vertelde, zei m’n broertje: 
“gewoon een pistool tegen z’n kop 
zett en toch”. Nee niet helemaal, 
andere betekenis van verlossen…

Toen op de theorieavond de uitleg 
kwam over al die verschillende 
liggingen, kreeg je een beetje het 
gevoel dat er best veel ‘fout’ kan gaan 
ti jdens zo’n bevalling. 

Tarsaalligging, carpaallig-
ging, stuitligging… de posi-
ti es vlogen je om de oren. 

Nadat iedereen een beetje beduusd 
van al die info, werd ook nog even 
tussen neus en lippen door gezegd 
dat je er ook best wel Q-koorts van 
kan krijgen. Just by the way…  

Theorieavond gehad, volgende avond 
prakti jkavond. De oefenplek nodigde 
je met een kruiwagen vol dode lamme-
tjes uit om te oefenen. Pak een lam, 
stop het in de houten ‘nagemaakte 
baarmoeder’-doos, en iemand anders 
mag het lammetje verlossen. Dit bleek 
moeilijker dan in werkelijkheid. 

En daar zitt en we dan met de groep, 
in de stal. De schapen al beglurend 
via de camera’s, lekker eten, lachen, 

muziek luisteren. Uiteindelijk zien we 
dat een schaap ‘tekenen’ vertoond. 
Opstaan en liggen, hooi trappen, lip 
krullen. Wij kijken, en ja, het eerste 
schaap wat klaar is om te bevallen. 
Uiteindelijk kwamen er 2 groen en 
geel besmeurde lammetjes uit.

Het tweede schaap ging vrijwel 
hetzelfde alleen begon het lasti g, 
omdat het lammetje met z’n hele kop 
en 1 poot al ‘buiten’ was. Ook hier zijn 
2 gezonde lammetjes geboren. 

Pas bij het derde schaap werd het 
werkelijk lasti g. Dit schaap had een 
gebroken poot, en wilde ook niet zo 
makkelijk (blijven) staan. Het eerste 
lammetje van haar was helaas dood, 
maar de 2 daarna leefden gelukkig 
wel. De verlossing bleek toch best wel 
een uitdaging, omdat het schaap hele-
maal niet mee wilde/kon werken.

Al met al een erg leuke ervaring! 
Helemaal omdat we 6 levende 
lammetjes ter wereld hebben 
gebracht. Omdat het lammetje te zien 
trachten te lopen, en mama-schaap 
maar schoonlikken, is toch een mooi 
gezicht!

Rico van Rossum

Praktijkavond schapen 
verlossen
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Hechtcursus

Dinsdag 16 februari was het dan zo 
ver: de hechtcursus! Onder begelei-
ding van Joyce Parlevliet en Herman 
Jonker kregen 15 studenten de kans 
om hun hechtskills te laten zien of 
misschien te verbeteren. 

De studenten werden eerst een uurtje 
bijgepraat over verschillende soorten 
hechti ngen en wanneer die toegepast 
kunnen worden. 

Zo werd er bijvoorbeeld 
besproken wat de beste 
hechtmethode is voor een 
brosse uterus en hoe spenen 
het best gehecht kunnen 
worden. 

Ook zijn diverse hechtmaterialen en 
att ributen de revue gepasseerd. Soms 
ietwat gedateerd, maar mooi om te 
zien hoe het vroeger werd gebruikt. 

Na een uurtje uitleg en discussie kon 
het echte werk beginnen. Uteri en 
uiers werden uit de koeling gehaald, 
de tafel met hechtmaterialen werd 
geplunderd en iedereen kon aan de 
slag. 

Uteri werden naast elkaar gehangen 
door middel van klemmen en in een 
rijtje naast elkaar stonden alle 15 

studenten te hechten. De ene uterus 
wat nett er gehecht dan de ander, 
maar uiteindelijk heeft  iedereen 
weer de Utrechtse methode kunnen 
oefenen. 

Nadat iedereen en uterus had 
gehecht was het ti jd voor koffi  epauze. 
De slappe klets kon natuurlijk niet 
ontbreken bij een bakje koffi  e uit de 
automaat. 

Na de koffi  epauze werden uteri 
ingeruild voor uiers en konden 
huid- en speenhechti ngen geoefend 
worden. Dit bleek soms nog wat 
lasti ger dan gedacht, maar uiteindelijk 
heeft  ook iedereen deze hechti ngen 
kunnen oefenen! 

Om 22.00u moest de zaal helaas 
opgeruimd en schoongemaakt 
worden en werd de cursus afgerond. 
Al met al was het een mooie en vooral 
leerzame avond en wat ons betreft  
zeker voor herhaling vatbaar! 

Lisa Smeets
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Onderonsje

 In het kort
Naam: Mieke Matt hijs
Leeft ijd: 42
Geboorteplaats: Gent, België
Woonplaats: Ma-Do Bodegraven (NL), 
overige dagen Oordegem (BE)
Privé: Getrouwd met een dierenarts, 
moeder van drie kinderen

Hoe bent u terecht gekomen bij de 
Universiteit Utrecht? Dat is een lang 
verhaal. In het laatste jaar van mijn 
opleiding diergeneeskunde in Gent 
liepen de scripti e en de onderzoeks-
stage tegelijk. Mijn grootvader had 
alti jd duiven, vandaar  mijn interesse 
in het pluimvee. Ik heb toen mijn 
scripti e over kippen gehouden, hier 
heb ik een prijs voor gewonnen van 
de Europese Gemeenschap. Na mijn 
opleiding kreeg ik in Gent een baan 
aangeboden voor promoti eonderzoek 
en als pluimveedocent. Mijn vriend 
(ook dierenarts) moest voor zijn 
werk in de paardensector naar het 
buitenland. Hij wilde naar Duitsland, 
Argenti nië of Nederland. We hebben 
gekozen voor Nederland, ik heb in 
Utrecht gesolliciteerd als docent 
pluimvee en ik ben toen aangenomen. 

Zijn er opmerkelijke verschillen 
tussen de opleiding in Utrecht en 
Gent? Er zijn heel veel verschillen. In 
Gent is de parate kennis veel beter, 

je moet veel meer stampen. Utrecht 
focust zich meer op redeneren, maar 
voor je goed kunt redeneren moet 
je wel kennis hebben, wat soms wel 
ontbreekt in Utrecht. Studenten 
vragen mij vaak hoe het komt dat ik 
een hoorcollege kan geven met pure 
feiten, maar dat stamp je er allemaal 
in in Gent. 

Ook is er in Gent geen numerus fi xus: 
je gaat door naar het tweede jaar 
op basis van je cijfers. Er is een hele 
andere instelling onder studenten hier 
dan in Gent. In Utrecht zeuren ze als 
ze hard moeten werken, de studenten 
zijn hier erg mondig en eisen veel 
rechten. Als studenten hier een hele 
nacht zouden moet opereren en dan 
de volgende dag een zwaar tentamen 
zouden hebben, dan zou iedereen er 
over klagen. Ik zou er niet aan gedacht 
hebben om dan te gaan klagen. 

Wat vindt u het leukst om te doen 
hier op de faculteit? Enthousiaste 
leerlingen lesgeven vind ik het aller-
leukst om te doen, jonge mensen 
coachen vind ik geweldig!

Heeft  u alti jd al dierenarts willen 
worden? Ja, alti jd al. Ik ben afgestu-
deerd als GD/Paard dierenarts. Ik heb 
een major GD en minor Paard gedaan, 
wat desti jds kon in Gent. 
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Onderonsje

Wat is uw lievelingsdier? Mijn lieve-
lingsdier is het paard. Mijn grootvader 
had dravers en ik heb zelf ook paarden. 
Ik heb uiteindelijk toch voor het werken 
in de landbouwhuisdierensector gekozen 
omdat ik zelf erg rechtt oe-rechtaan 
ben: ik houd gewoon niet zo van “smal-
l-talk”. Uiteindelijk heb ik zes maanden 
in de prakti jk van mijn zwager in België 
gewerkt. Een kliniek voor rundvee, maar 
met voornamelijk vleesvee en vijf keizer-
snedes per dag was toch echt te zwaar 
voor mij als vrouw.  

Wat is uw leukste / gekste ervaring? Ik 
kwam als 24 jarige als docent te werk, 
wat betekende dat de meeste studenten 
ouder waren dan ik. Als ik dan als docent 
met een busje van de faculteit op bedrijfs-
bezoek ging met wat studenten, gingen 
de mannen wel eens moonen, wat wel 
even wennen was. 

Wat is de domste vraag van studenten 
die u heeft  gehad? Geen enkele vraag is 
dom! Ik leg alles met plezier nog een keer 
uit.

Wat zijn je hobby’s ? Paardrijden en 
lezen (romans).

Heeft  u zelf ook (huis)dieren? Ik heb zelf 
drie honden: een langharige Weimaraner, 
een zwarte Labrador en een Jack Russel, 
want dat hoort nu eenmaal als je paarden 
hebt. Kippen heb ik zelf niet, dat mag niet 

als pluimvee dierenarts. 

Staat er vaak kip op het menu in huize 
Matt hijs? Ja, ik vind het heerlijk. Ik eet 
kip het liefst naturel uit de oven, of 
gebraden. Alleen als ik de hele dag in de 
secti ezaal heb gestaan boven de weeë 
lucht van de kippen ben ik niet geneigd ’s 
avonds kip te eten. 

Ik slacht soms zelf kippen, en 
per jaar één rund en één varken. 
Ik vind het belangrijk dat mijn 
kinderen meekrijgen hoe dit 
gebeurt.  

Vindt u het moeilijk om dieren te doden? 
In het begin niet, ik was erg enthousiast 
en no-nonsense. Pas na een ti jdje werd 
het moeilijk, en ik heb de indruk dat het 
steeds moeilijker wordt. Misschien omdat 
ik kinderen heb gekregen, of misschien 
dat ik gewoon zachter ben geworden nu 
ik wat ouder ben.

Heeft  u nog wijze raad voor de 
Veefokkers? Wees enthousiast, wees 
nieuwsgierig! Dan komt het goed in 
het leven. Ik hou van mensen die een 
bepaalde drive uitstralen. Probeer niet te 
snel tevreden te zijn. Zeker in de master 
kun je zelf heel erg level bepalen. 
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The Bakehouse Way

Waarde Veefokkers, na het daverende 
succes van het recept van de vorige keer 
nu opnieuw een fi jn culinair hoogstandje. 
Iets waar onder Veefokkers bekende 
friturende beunhazen nog een puntje 
aan kunnen zuigen!

Benodigdheden (voor 4 personen of 3 
gezelligerds):

1 côte de boeuf (±1 kilo)
800 gram aardappel partjes

Groente naar keuze (sperziebonen, 
paprika, wortel o.i.d.)

2 uien
1 bakje champignons

2 tenen knofl ook
Tijm en rozemarijn

Haal het mooiste stukje vlees van het 
rund uit de verpakking en bedenk hoe 
zwaar en prachti g mooi deze (waarschijn-
lijk) Blonde d’Aquitaine wel niet geweest 
is.  Na het bewonderen is het ti jd om er 
toch maar voor te zorgen dat het o zo 
hongerige Veefokkerbuikje/pensje vol 
komt. Smeer de côte de boeuf in met een 
laagje zout en peper aan beide kanten. 
Pak vervolgens de ti jm en rozemarijn en 
bestrooi het stuk vlees hier ook mee. 
Wanneer er verse takjes gebruikt worden 
kunnen deze bij de pan in. Wanneer het 
zout opgelost is en het vlees op kamer-
temperatuur kan het vlees de pan in. Zorg 
dat de pan goed warm is en dat de boter 
dus mooi gesmolten is. Wanneer dit alles 

gereed is gaat het feest beginnen. Bak 
het vlees goed aan, aan beide kanten 
net als een biefstuk en zet vervolgens 
het vuur lager zodat het vlees langzaam 
warm wordt (deksel op de pan). Na al 
deze stress, inspanning en hitt eproducti e 
is het van belang dat de vochtbalans 
hersteld wordt en er dus een pilsje of 
andere alcoholische versnapering genut-
ti gd wordt, bakken van vlees is tenslott e 
feest. Na of ti jdens het wegwerken van de 
groene pretcilinder is het ti jd om de ui en 
de champignons te snijden en knofl ook te 
persen. Fruit de knofl ook en bak vervol-
gens de uien en champignons in dezelfde 
pan. De gekozen groenten kunnen op de 
alom bekende manier bereid worden. 
Wanneer je dit zelf nog niet bedacht had, 
is het nu ti jd om de aardappelen in de 
pan te gooien om ook deze doorbakken 
te krijgen. Intussen moet de côte de 
boeuf regelmati g gedraaid worden. Als 
het vlees 60 graden Celsius bereikt heeft  
bereikt is het ti jd om het eruit te halen en 
het in dunne plakken te snijden. Leg een 
aantal dunne perfect bereide plakken 
vlees op een bord en serveer deze met 
de gebakken aardappelen, groente en de 
mix van champignons en ui. Het beestje 
had geen betere bestemming kunnen 
krijgen. Eet smakelijk! 

Ps: Het bot is niet eetbaar en dient te 
allen ti jde aan de trouwe viervoeter afge-
staan te worden.
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Mohna Rosanna

Een nieuw fokdoel, een nieuw leven, 
een Blaarkop. Mohna Rosanna

Heen en weer ti ppelen, staan, liggen, 
lopen, draaien en weer liggen... Bijna 
3 dagen lang het bewegingspatroon 
van zes dappere Veefokkertjes in 
spanning wachtend op de geboorte 
van een nieuw fokdoel. Wachtend tot 
een ware mascott e haar levenslicht zal 
zien. Of.. zou de kunstmati ge natuur 
een loopje met ons hebben genomen 
en pakte 9 maanden geleden een van 
de 10% ‘Y’tjes’ zijn kans? 

Er was een constante verbinding met 
de Tolakkerwebcams. Meer dan 30 
mailwisselingen per dag, zelfs MSN 
Messenger werd weer geïnstalleerd 
om groepsgesprekken te kunnen 
voeren om het hele bestuur op de 
hoogte te houden (ti jdperk Nokia 
3310).  

Gelukkig; het was feest, daar was ze! 
Mooier, schatti  ger (it’s so fl uff y, I’m 
gonna die) en sierlijker dan we ooit 
hadden kunnen dromen. Ons prachti g 
bijna Blaarkopwaardig, zwarte  kalfj e; 
onze baby was geboren! 

De mail kon de deur uit en de kaartjes 
konden worden gedrukt. Op zaterdag 
11 december 2010, om 19:10 uur 
schonk Gerke 40 het leven aan een 
vaarskalf. Heel de wereld mocht ook 

weten hoe de Veefokkersmascott e zou 
gaan heten. De naam die al agenda-
punt was, voordat we als bestuur 
geïnstalleerd waren. 

Direct was de ti jd daar dat we de 
kleine meid haar fl esjes gaven, dat we 
gadgets voor haar mochten kopen en 
dat we haar klaar stoomden voor de 
ouderdag. Voor die ti jd moesten we 
haar geleerd hebben dat putdeksels 
slechts een oneff enheid in de bestra-
ti ng zijn, duiven niets anders doen 
dan opfl adderen en dat mannen niet 
per defi niti e enger zijn dan vrouwen. 
Ook zorgden we voor een rituele 
onthoorning.  Natuurlijk werd de 
komst van Mohna ook bezegeld met 
een onvergetelijke recepti e, waar zelfs 
de deur van het paardenzaaltje eraan 
moest geloven. 

Namens bestuur ‘‘ Oerund hard ‘‘ 
Chantal Duijn
e.t. voorzitt er der V.V.F.C “De Uithof”



29

Mohna Rosanna

Bij aanvang van ons bestuursjaar werden 
al snel een paar dingen duidelijk: Mohna 
heeft  een muzieksmaak. Telkens wanneer 
zij kon ging zij hard op de plaat van AC/
DC; ‘Thunderstruck’. 

Daarnaast had Mohna ook duidelijk een 
eigen wil. Zo was ze het halverwege de 
ouderdag in ons bestuursjaar zat. Al dat 
geknuff el enzo, ze moest er even niets 
meer van hebben. 

En wat deed ze? Ze sprong over 
het hek en ging op de voergang 
op zoek naar wat lekkers. 

Van lekker eten hield ze wel. Zodoende 
was het in de wei geen kunst om haar de 
vangen want het eten was belangrijker 
dan wegrennen. Zodoende was het wel 
een kunst om met Mohna op de foto te 
gaan want eten was belangrijker dan lief 
glimlachen naar de camera.

Tegen de ti jd dat Mohna geïnsemineerd 
mocht worden hebben we hard gezocht 
naar een geschikte sti er. Bij de eerste 
drachtcontrole bleek ze direct drachti g te 
zijn! Dat was super fi jn natuurlijk. 

Mensen die Mohna van de achter-
kant hebben gekeken kunnen daar de 
witt e cijfers 100 hebben zien staan. In 
ons bestuursjaar zijn deze cijfers erop 
gekomen. Het was een mooi rond getal 

en tevens hadden wij de hoop dat dit in 
de toekomst zou refereren naar 100.000 
kg melk. 

Helaas heeft  Mohna de Tolakker nu al 
verlaten en zal dit niet meer lukken. 
Mohna zal alti jd een warm plekje in ons 
hart hebben. Mohna, we gaan je missen!

Namens bestuur ‘‘ Boer’n Bont ‘‘ 
Thijs Brands
e.t. voorzitt er der V.V.F.C “De Uithof”

 



30

Mohna Rosanna

Nu Mohna Rosanna, spijti g genoeg, 
na ruim vijf dienstjaren de Tolakker 
en daarmede de veestapel van onze 
vereniging heeft  verlaten, aan mij de 
schone taak om iets te vertellen over 
mijn herinneringen aan dit welge-
vormde dier. 

Het is 17 december 2013. Een dag 
uit een spannende periode  waarin 
ik veelvuldig de Tolakker heb aange-
daan om ons verenigingsrund Mohna 
Rosanna te bezoeken en een blik 
te werpen op eventuele prodromi. 
Echter leek het er vandaag op dat 
het eerste kalf van Mohna eraan zat 
te komen. Het ging niet lang meer 
duren dachten we die middag nog. En 
ja hoor, rond een uur of 9 des avonds 
lag ze dan ook prominent in het blik-
veld van de webcam te werken. Snel 
een bericht op de bestuurs-app en 
richti ng de Tolakker voor het moment 
suprême. Daar bleek al gauw dat de 
poten groter waren dan verwacht. 
Na maatnemen werd ons vermoeden 
bevesti gd; dit wordt krap. 

Derhalve hebben we de dienstdoende 
kliniekstudenten gebeld en na een 
‘second opinion’ van maar liefst twee 
kliniekdierenartsen is na kort overleg 
met de eigenaar (lees; vereniging) 
besloten over te gaan op een secti o. 
Helaas verliep deze niet helemaal 

zonder complicati es, gezien het feit 
dat we 4 uur later nog immer aan het 
hechten waren en Mohna dusdanig 
uitgeput was, dat Willem en ik ons 
uiterste best moesten doen om haar 
in de benen te houden. Dit lukte 
gelukkig en rond een uur of één was 
de operati e eindelijk afgerond. Afi jn, 
een knoeperd van een sti erkalf was 
geboren en Max Caesar was een feit. 
Een naam met betekenis. Max staat 
namelijk voor ‘de grote’ en Caesar 
voor ‘secti o caesarea’. 

Tot slot is het nog wel aardig om te 
vermelden de eerste voorzitt er van de 
vereniging: Wilbert Frieling, desti jds 
eigenaar is geworden van dit prach-
ti ge maar eigenaardige dier. 

L aten we uit de grond van ons hart 
hopen dat de geschiedenis zich niet 
herhaalt! 

Namens bestuur 
‘‘ Innoverund koppel ‘‘ 
Aron Coenders
e.t. voorzitt er der V.V.F.C “De Uithof”
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Mohna Rosanna

“Degenen die ons verlaten, 
voelen niet de pijn van het 
afscheid; de achterblijvers lijden” 
(Henry Wadsworth Longfellow, 
1819-1892)

Oké, overdrijven is ook een kunst, maar 
het blijft  toch een gemis dat ook aan 
de aanwezigheid van dit mooie vereni-
gingsrund een onvermijdelijk einde is 
gekomen. In de beginjaren van mijn studie 
was Mohna ons verenigingsrund nog 
helemaal niet, maar was Rosanna Marijke 
het boegbeeld. Later is van het fokdoel 
“lakenvelder” afgestapt en is een begin 
gemaakt met het fokken van een mooie 
rode, stamboekwaardige lakenvelder. 
In de begindagen van ons bestuursjaar 
was Mohna nog steeds het hoofd van 
de rundveestapel van de Veefokkers en 
werd haar fotogenieke talent, samen met 
haar eeuwige geduld, gebruikt om enkele 
fi jne plaatjes te schieten. Dat Mohna 
toch niet alti jd meewerkte is te zien op 
de foto waarbij ze bijna met Rianne aan 
de haal ging. Op dat moment was zij al 
drachti g en werd er, net zoals dat nu 
weer met haar dochter het geval is, met 
gezonde spanning uitgekeken naar wat 
er ter wereld gebracht zou worden. Een 
van de mooiste herinneringen die ik heb 
met Mohna is dan ook de dag dat ze ons 
weer dichterbij dit fokdoel bracht met 
de geboorte van Mohna’s Leentje, onder 

toeziend oog van vele andere Veefokkers! 
Gezien het feit dat haar eerste kalf, Max 
Caesar via een keizersnede ter wereld 
kwam, was het nog enigszins span-
nend hoe haar volgende kalf geboren 
zou worden. Uiteindelijk kwam daar 
zoals jullie weten via de natuurlijke weg 
een prachti g, klein vaarskalfj e uit en 
zijn daar die desbetreff ende avond de 
nodige borrels op gedronken. Tot aan de 
Mohna-WOB is deze lijn nog even door-
gezet en via deze weg wil ik, samen met 
mijn bestuur, Mohna Rosanna bedanken 
voor haar bewezen diensten voor de 
vereniging. Nu wordt het weer ti jd om 
vooruit te kijken naar het kalf wat haar 
dochter op de wereld zal zett en en waar 
hoogstwaarschijnlijk ook weer de nodige 
borrels op gedronken zullen worden.. Ein 
prosit!

Namens bestuur ‘‘ Veenomenaal‘‘ 
Mark van de Pol
e.t. voorzitt er der V.V.F.C “De Uithof”
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Internationaal

Time fl ies when you’re having fun! 
Inmiddels zitt en wij alweer een 
paar maanden tot onze knieën in de 
Canadese sneeuw, terwijl wij een half 
jaar geleden dachten dat wij zouden 
overwinteren in de warme zon van 
Zuid-Afrika. 

De University of Calgary bood ons 
de kans om onderzoek te doen 
naar dermati ti s digitalis (ziekte 
van Mortellaro). Aangezien er veel 
verschillende behandelswijzen zijn 
voor deze hardnekkige aandoening, is 
het doel om uit te zoeken welke van 
de bestaande topicale behandelingen 
werkzaam zijn. Tijdens dit onderzoek 
worden vier bestaande behande-
lingen getest in melkput.

Na een warm welkom (wat goed 
uitkwam met -25ᵒC) en een rusti ge 
start, zijn we nu vol gas aan de 
slag op de melkveebedrijven. Van 
maandag tot woensdag verblijven 
wij in Red Deer, een plek waar  het 
wemelt van de melkveebedrijven. 
Aangezien onze namen toch wel erg 
veel op elkaar lijken, hebben we ons 
verdeeld over de twee onderzoek-
steams (en sti ekem zien we elkaar 
toch ook wel genoeg). Beide teams 
bezoeken iedere week dezelfde vijf 
bedrijven, om de ontwikkeling van 
de leasies te volgen. Een leasie wordt 

random aan één van de vier behan-
delingen toegewezen en hier topicaal 
mee behandeld. 

Met de speciale gadgets die 
we hier voor hebben proberen 
wij niet alleen Mortellaro de 
das om te doen, maar ook 
menig boerenzoon aan de 
haak te slaan. 

 Naast ons interessante onderzoek is 
het natuurlijk ook noodzakelijk om 
af en toe eens goed de toerist uit te 
hangen. Dat streven wij dan ook zeker 
na. Zo gaan wij in de weekenden op 
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Internationaal

mini-BLE. Urenlang toeren wij door het 
prachti ge uitgestrekte landschap van 
Canada. Helaas hebben wij geen chauf-
feur of 600 liter bier in de bus, maar het 
zijn geweldig mooie dagen! Rodeo’s en 
Icehockey games worden bezocht, excur-
sies naar boerderijen vinden plaats en in 
de nachtelijke uurtjes (line)dansen wij de 
sterren van de hemel. Ook hebben wij 
de Rocky Mountains al meerdere malen 
onveilig gemaakt, zowel op snowshoes 
(lees tennisrackets) als op de lange latt en. 
Nog een heugelijk feitje dat wij met jullie 
willen delen: onze meisjesdroom is uitge-
komen. Op één van onze uitjes stonden 
twee blinkende bakbeesten in de garage. 
Met het mott o ‘een brutaal mens heeft  
de halve wereld’ hebben wij het voor 

elkaar gekregen om beiden met een brul-
lende truck van 400 pk onder onze kont, 
een middag de Canadese wegen onveilig 
te maken! 

Begin april hopen wij ons onderzoek af te 
ronden en door te reizen naar Vancouver 
om hier nog een maandje te vertoeven. 
Wij hebben het ontzett end naar ons zin 
en willen jullie dan ook aanraden om 
iedere kans die je kan krijgen om dit 
gastvrije land eens te bezoeken aan te 
grijpen!

Vriendelijke VEEterinaire groet,

De Marlineke’s a.k.a. team Double Dutch 
Trouble (zoals wij hier genoemd worden)
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 Hoi Veefokkers!

Op 10 maart zijn we met een gezel-
lige groep naar de pluimveeslachterij 
Plukon Blokker B.V. geweest. Al om half 
7 vertrokken we met twee LH-busjes 
naar het Noord-Hollandse Blokker 
(alhoewel met wat vertraging door de 
fanati ekelingen die naar de baravond 
van de Solley waren geweest). 
Eenmaal aangekomen werden we 
ontvangen door Jan-Tjalling Bakker, 
de kwaliteitsmanager van Plukon. 
Ook was Damay Asjee aanwezig. Zij 
is NVWA-dierenarts en  houdt daar 
scherp in de gaten of het slachtproces 
naar behoren verloopt. Allereerst 
kregen we een introducti e over het 
bedrijf en hoe de vleesindustrie werkt.  

Zo wordt er de nieuwe Albert 
Heijn-kip verwerkt, deze is 
gezonder en vitaler dan de 
reguliere vleeskip. 

Voordat we de slachterij in mochten, 
werden we dik aangekleed. We 
hebben gezien hoe de kippen binnen-
kwamen in vrachtwagens en op 
een lopende band gezet werden. Ze 
werden verdoofd en opgehangen, 
waarna het slachtproces voor het 
grootste deel machinaal werd gedaan. 

Het was erg indrukwekkend hoe de 
machines zo enorm veel  kippen stap 
voor stap slachtt en. Ook kwam er nog 
veel mensenwerk aan te pas, zoals 
kippen ophangen, vlees bijsnijden en 
de organen controleren op eventuele 
aanwezige ziektes bij de kip. Ik heb 
wel geleerd dat het maar beter niet 
je werk kan zijn. Uiteindelijk is het 
proces vanaf levende kip tot aan de 
ingesealde kipfi let van de Appie voor-
bijgekomen. Ik vond het een enorm 
interessante en gezellige dag en zelfs 
de kipfi let smaakt nog steeds goed. 

Jannie van der Lelij

Pluimveeslachterij 
Plukon Blokker B.V.
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Product en bestelinformatie: 
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 Ik weet nog dat ik in mijn eerste 
jaar als student voor ‘boerenbloed’ 
mocht schrijven. Mooi dat ik nu na 
mijn eerste jaar als dierenarts weer 
een stukje voor de Koeielett ers mag 
schrijven. Voor degenen die mij niet 
kennen: geboren en opgegroeid in 
de Achterhoek tussen de varkens en 
schapen, mooie ti jd gehad ti jdens 
mijn studie hier op de faculteit en nu 
alweer een jaar aan het werk in de 
Betuwe als rundveedierenarts. Naast 
het melkvee en de begeleiding bezoek 
ik ook nog wat schapen, zoogkoeien, 
paarden en andere hobbydieren. 

Vorig jaar was het dan eindelijk zo 
ver, Drs. Timothy studeerde einde-
lijk af. Via mijn onderzoeksstage met 
Vetvice ben ik bij DAP West-Betuwe 
in Meteren terecht gekomen en dan 
begint pas het echte leven. 

Je loopt ti jdens je studie wel 
mee en ti jdens je externe 
onderwijs krijg je wel een 
redelijk idee van het dieren-
artsenleven, maar je weet 
pas écht hoe het voelt als 
je  uiteindelijk alleen het erf 
van de boer op rijdt voor je 
eerste verlossing of secti o. En 
dat voelt gelukkig erg goed! 

In het begin ben je voor iedere visite 
nog zenuwachti g, maar door de goede 
begeleiding van mijn collega’s en een 
hele snelle leercurve slaat dat snel om 
in vertrouwen en nieuwsgierigheid als 
je weer bij iemand je auto voor de stal 
parkeert. 

Maar houd er ook rekening mee dat 
het met name in je eerste jaar naast 
fysiek ook mentaal zwaar kan zijn. 
Niet alles gaat goed en je hebt nog 
erg weinig ervaring en krediet bij de 
veehouders om op terug te vallen. 
Je gaat dat uitgedroogde kalf of die 
koliekpony krijgen, waar je met geen 
mogelijkheid een bloedvat kunt 
vinden. Je gaat een keer die koe krijgen 
die dood gaat aan een peritoniti s 
na een operati e, hoe schoon je ook 

Dierenarts en dan
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gewerkt had. Je denkt wel eens: “Als ik 
dit had gedaan, had die lievelingsgeit van 
dat kleine meisje het dan wel gered?” Je 
voelt je na zo’n dag best wel klote, maar 
het is ook de kunst dat weer van je af te 
zett en. Anders ga je het niet volhouden. 

Maar tegenover die rott e momenten, 
staan gelukkig veel meer mooie en 
bijzondere momenten. Van ‘exoti sche’ 
diagnoses zoals tetanus, naar een secti o 
op een dikbil tweeling, het diagnosti c-
eren en oplossen van een bedrijfsprob-
leem, leuke bedank-sms’jes / appjes van 
mensen, een biertje na een succesvolle 
verlossing en het horen dat van een 
veehouder ‘die nije’ de volgende keer 
graag langs mag komen. Hier doe je het 
uiteindelijk allemaal voor. Dus loop eens 
mee met een dierenarts wanneer je kunt, 
doe commissies, doe contacten op en 
vergeet bovenal ook niet te genieten van 
je studie en de dingen daar omheen! 

Tim van Aken  

Dierenarts en dan



Veefokkerswijsheden
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Afgestudeerden

V.V.F.C. “De Uithof” wil graag de 
volgende afgestudeerden feliciteren:

Major GD – Track GD
De heer A. Voorhorst
Mevrouw H.W. van Velzen   
Mevrouw C. Meijer  
Mevrouw D. van Dalen    
De heer F.W van Aerde              

Geneeskunde van Gezelschapsdieren
De heer R. Scholing      

Major Paard – Track Paard 
Mevrouw F. van Biezen     
Mevrouw M.E. Verkade     
Mevrouw M.G. Pouw      
Mevrouw S.S. Minnema          

Major LH/VV – Track LH/VV
Mevrouw L.S. Grezel      
Mevrouw H. Draaisma     
 Mevrouw M.J.C. van der Zanden
Mevrouw P.T. Faassen    
Mevrouw S.J.W. van Eck       

Major GD – Track Bestuur en Beleid
Mevrouw T.E.S. Bruinen     

Redactieleden
Marije Ausema(voorzitter)
Kim van Oostrum
Sanne Haima
Jolien Oosterink
Susanne de Groot
Walter Lenssen

Kaft
Hans Germeraad/Agami 

Drukwerk
Linea Recta

Adverterteren
Voor informatie over de mogelijkheden tot 
adverteren, vragen wij u om contact op te 
nemen met 

Marije Ausema
E-mail: bestuur@veefokkers.com

Contact
Redactie V.V.F.C. “De Uithof”
Yalelaan 1
3584 CL Utrecht
E-mail: bestuur@veefokkers.com
www.veefokkers.com
Tel.: 030-2534694

Bestuur V.V.F.C. “De Uithof”
Voorzitter:          Sanne de Vries     
Vice-voorzitter:     Marco Bakhuis
Secretaris:           Kim van   
         Oostrum 
Penningmeester: Joey Schuttenbeld
Vice-penningm.:  Marije Ausema 
Lid PR:                  Jochem Geurts      
  

Koeieletters
Is een verenigingsblad dat 4 maal per jaar 
verschijnt. 
Oplage: 950 st.
De redactie draagt geen verantwoording 
over de stukken onder auteursnaam.

Opzegging van het abonnement kan door 
dit telefonisch of per mail door te geven, 
minimaal 1 maand voor het einde van het 
kalenderjaar.

23e jaargang, april 2016

Colofon
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Accountancy en advies 
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www.frieslandcampina.com

Wij zorgen voor gezonde voeding, elke dag, 
voor miljoenen mensen wereldwijd

Elke dag voorziet FrieslandCampina miljoenen consumenten over de hele 

wereld van zuivelproducten met waardevolle voedingsstoffen zoals kinder-

voeding, zuiveldranken, kaas, yoghurt, toetjes, boter- en roomproducten, 

zuivelingrediënten en –halffabricaten.

FrieslandCampina brengt het beste van twee werelden samen. 

Het vakmanschap en onder nemerschap van de leden-melkveehouders 

wordt gecombineerd met de expertise van de medewerkers; van de 

kwaliteit van het grasland waarop de koeien grazen tot het op 

de markt brengen van smakelijke en gezonde zuivel producten. 

Dat doet FrieslandCampina op een duurzame manier.
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Bij Zoetis draait het om de diergezondheid. We maken 
ons sterk om veehouder en dierenarts te voorzien van 
hoogwaardige geneesmiddelen, vaccins en diensten.  
Met oplossingen die voortkomen uit ons uitgebreide R&D-
programma en waar het werkveld om vraagt. Want bij 
Zoetis werken we graag samen aan resultaten die tellen. 


